
Danske Handicaporganisationer – Randers
v/ formand Asger Laustsen, Tinghøjvej 15, 8920 Randers NV
Telefon: 86 44 32 21. E-mail: il.as.laustsen@outlook.com
Hjemmeside: www.dhranders.dk

Referat fra årsmøde 14. marts 2022 i kantinen på Aktivitetscen-
ter Randers.

Deltagere:
Birgit Urban, DHF
Asger Laustsen, CP Danmark
Stig Kjeldsen, Blindesamfundet
Flemming Sørensen, Scleroseforeningen
Elisabeth Sørensen, Autismeforeningen
Thomas Dall, PTU
Rasmus Lerbak, Ordblindeforeningen
Trine Juel, Sind
Erik Christensen, Muskelsvindfonden
Vitus Jordan, Lev
Jørgen Munk, Lev
Anni Andersen, PTU
Kai Gade, Gigtforeningen

Dagsorden:

Punkt 1. Velkomst og præsentation.
Asger bød velkommen og vi havde en præsentationsrunde.

Punkt 2. Møde med socialchef Runa Steenfeldt, som vil komme
med et oplæg om den aktuelle situation i socialområdet i Ran-
ders Kommune.
Runa Steenfeldt oplyste om og orienterede nærmere om følgende punk-
ter: følgende

• Den økonomiske situation
• Kvalitetsudvikling, herunder økonomi og normering på tilbuddene
• Implementering af handicapplanerne 
• Styrkelse af borgernes perspektiv
• VUM 2.0
• BPA & ledsagerområdet 

Punkt 3. Orientering fra formanden.
Asger indledte med at sige, at det var dejligt at ses igen efter endnu en
Corona-nedlukning.
Asger orienterede om afholdt møde den 15. november 2021 i dialog-
gruppen med ledelsen af socialområdet i Randers Kommune, hvor bl.a.
følgende havde været på dagsordenen.

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI.
De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap.



a.  Budgetopfølgning  vedr.  2021 og opfølgning  på  de  mange  særlige
dyre enkeltsager, hvor der er en eksplosiv vækst.
b. Orientering om budget 2022, hvor der vil  blive en stor udfordring
med at holde budget.
c. Opfølgning på ledsagerordningen med ekstra 12 timer pga. covid 19.
Kommunen havde gennemgået alle 155 sager på ledsagerordningen og
60 havde fået  bevilget  ekstra 12 timer.  Asgers  søn havde ikke fået,
hvorfor han havde spurgt indtil dette. Socialchefen havde dagen efter
oplyst, der var sket en fejl og at sagerne vil blive gennemgået igen for
evt.  at finde flere fejl.  Asger skal  have møde med centerleder Mette
Vind om dette den 21. marts.
d. Tilgængelighed i Randers Midtby og på kommunale adresse. Vil blive
taget op i Handicaprådet.
e. Orientering om nyt autismecenter.

Asger orienterede herefter om de aktuelle problemstillinger med Ran-
ders Kommune:

a. Omsorgsområdet med bla. visitation og de lange sagsbehandling-
stider. Asger takkede for respons fra medlemmerne efter udsendt
mailkorrespondance med omsorgsdirektør Thomas Krarup.

b. Socialområdet med ulovligt træk i kontakthjælp. Her blev direktør
Helene Bækmark 6. januar 2022 på foranledning af DH Centralt
forespurgt om diverse problemstillinger. Helene svarerede tilbage
allerede efter få dage, at problemet har været minimalt i Randers
Kommune, jf. tidligere udsendt svarmail.

c. Manglende  svar  på  mails  og tlf.  henvendelser  myndighedsafde-
lingen. Asger drøfter bl.a. dette med centerleder Mette Vind den
21. marts.

d. Børn og unge. Hvor der er store problemer med direktør Michael
Maalø. Der iværksættes en undersøgelse af hans afdeling.

FU har indstillet Flemming til det regionale arbejdsråd og Erik til DHs ar-
bejdsgruppe. Desværre fik de ikke posterne.

Handicapkoordinator Signe har takket  mange gange for de 6.000 kr.
hvilket gjorde det muligt at arrangere en biograftur i efteråret for voks-
ne handicappede.

Møde 9. februar 2022 sammen Flemming hos leder af Randers Natur-
center Helle Taastrøm om en camp 2022 med sejlads i kano og kajak i
handicap venlige både. Følges op på møde den 16. marts.

Møde den 17. marts hos Randers Kano- og kajakklub om mulig del-
tagelse af handicappede. Stig deltager.

Punk 4. Orientering fra organisationerne
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Trine  oplyste,  at  SIND bruger  oplevelsesmidlerne til  en  biograftur  til
”Rose”, til bowling og til Wellness.
Vitus orienterede om, at Kenneth har en udstilling på Gaia-museet.
Elisabeth oplyste, at de har en udstilling på biblioteket den 9. april – 12.
april.
Erik orienterede om, at Muskelsvindfonden holder landsmøde og gene-
ralforsamling over 4 dage.

5. Orientering om dagsordenspunkter til handicaprådsmødet den
16. marts  2022.  Dagsordenen kan ses på Randers  Kommunes
hjemme side.

Anni orienterede om punkterne på det kommende møde:
- Drøftelse af rådsmedlemmernes forventninger/ønsker til den kom-

mende periodes arbejde
- Handicaprådets deltagelse i implementeringen af handicapplaner.
- Udpegning af medlem til Gaias bestyrelse.
- Status på dialogmøder med forvaltningen.
- Drøftelse af forslag om, at Randers Kommune skal flage med han-

dicapflaget. 
- Redegørelse vedrørende administration af 225 timers reglen.

Vitus orienterede om, at der er 3 politikere, 2 fra forvaltningen og Vitus,
Anni, Karina, Erik og Elisabeth fra DH i rådet. 

Punkt 6. Spisning.

Årsmøde.

Punkt 1. Valg af dirigent:
Flemming blev valgt.
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Punkt 2.  Årsberetning.
Asger fremlagde en fyldig årsberetning i tiden fra sidste årsmøde 31.
maj 2021 til nu. Tiden har været meget præget af Corona-udfordringer-
ne.
Modtaget 20.000 kr. i tilskud fra DH og 10.000 kr. fra Randers Kommu-
ne i § 18 tilskud.
Kort debat om årsberetningen, som herefter blev godkendt.

Punkt 3. Regnskab for 2021 og budget for 2022.
Trine fremlagde regnskab for 2021, hvor overskuddet var på 13.405 kr.
Underskuddet i budget 2022 er budgetteret til 3.000 kr. Trine uddelte
kopier af regnskab for 2021 og budget for 2022 til alle. 
FU har bevilget 6.000 kr. til aktivitetskoordinator til bio-besøg i efteråret
for handicappede, som er tilknyttet Aktivitetscenter Randers.
Regnskab og budget godkendt.

Punkt 4. Valg af 2 FU-medlemmer
Birgit Urban blev genvalgt.
Trine Juel blev genvalgt.

Punkt 5. Valg af 3 repræsentanter for 2 år til dialogforum med
socialafdelingen i Randers Kommune.
Trine Juel blev genvalgt.
Louise Raahede blev genvalgt.
Asger Laustsen blev genvalgt

Punkt 6. Valg af 2 repræsentanter til bestyrelsen for Hjernecen-
ter Randers
Flemming Sørensen valgt
Anni Andersen valgt

Punkt 7. Udarbejdelse af handleplan.
Asger fremlagde forslag:

Fokus på socialområdets budget 2022.
Fokus på den daglige drift på det sociale område.
Fokus på tilgængelighed.
Udbygge samarbejdet med andre DH-afdelinger
Møde med socialudvalgsformand Rosa Lykke Yde
Møde med omsorgsformand Elle Pedersen
Møde med kommunaldirektør Jesper Kaas
Møde med ny socialchef Runa Steenfeldt
Møde med borgerrådgiver Jesper Cordes
Møde med aktivitets- og fritidskoordinator Signe Buchardt 
Besøg på hjælpemiddeldepotet og møde med omsorgschef Lene Jensen
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Besøg på Randers Naturcenter og planlægning af camp 2022
Julefrokost

Handleplan godkendt.

Punkt 8. Eventuelt.
Intet at bemærke.

Referent: Birgit Urban
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